

摘要

本研究旨在探討臺灣地區學前巡輔教師的工作困境差異情形，本研究以自編的問卷調查，針對臺灣北區、中區、南區和東區 217 位學前巡輔教師進行抽樣調查。研究結果如下：(1)臺灣地區之學前巡輔教師的工作困境感受程度偏高；(2)不同區域的學前巡輔教師對工作困境的感受程度無差異；(3)學前巡輔教師的工作困境感受因年齡與普幼年資而有所差異。研究者根據上述研究結果，進一步對教育行政單位、學前巡輔教師和對未來研究者提出建議。

關鍵字：臺灣地區、學前巡迴輔導教師、工作困境

A Survey Study on Working Difficulties of Early Childhood Itinerant Teachers in Taiwan

Abstract

The main purpose of this study was to investigate the working difficulties of the early childhood itinerant teachers. The study was used self-developed questionnaire: "The Working Difficulties Survey Questionnaire of the early childhood itinerant teachers in Taiwan." The findings of this study can be summarized as follows: (1) The early childhood itinerant teachers perceived high degree of working difficulties. (2) The early childhood itinerant teachers from different areas perceived the same degree of working difficulties in Taiwan. (3) The early childhood itinerant teachers' working difficulties have differences in ages and seniority of general education. Based on the research findings, recommendations to the administration of the department of education, early childhood itinerant teachers and the future researchers are provided.

Keywords: Taiwan, early childhood itinerant teachers, working difficulties